
PROTOKÓŁ Nr LII/23 

LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży, 

która odbyła się w dniu 8 sierpnia 2023 r. od godz. 1400 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Brudzeniu Dużym. 

 

Ad 1. 

LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży przewodniczył pan Tadeusz Wojciech 

Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży. 

Prowadzący obrady o godz. 900 otworzył LII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Brudzeń 

Duży zwołaną na wniosek Pana Wójta Gminy. Udział w Sesji potwierdziło czternastu  

na piętnastu radnych, wg listy obecności, stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

Nieobecny – jeden Radny, p. Rafał Nowak. Obrady są prawomocne.   

Przewodniczący Rady Gminy powitał wszystkich Radnych oraz Gości zaproszonych  

na posiedzenie, m. in.:  

p. Andrzeja Dwojnycha - Wójta Gminy Brudzeń Duży, 

p. Marię Agnieszkę Maraszek – Zastępcę Wójta Gminy, 

p. Wojciecha Jęsiaka - Mecenasa,  

p. Joannę Konopińską-Kowalską – Kierownika Referatu Finansowego. 

Szczególnie powitał wszystkich Państwa Radnych Rady Gminy Brudzeń Duży obecnych 

na Sesji. 

Następnie, po sprawdzeniu listy obecności, stwierdził, iż w sesji uczestniczy czternastu 

Radnych, co wobec stanu piętnastu Radnych Rady Gminy, stanowi kworum  

do podejmowania prawomocnych decyzji. Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował,  

że obrady są nagrywane i transmitowane na żywo w postaci obrazu, i dźwięku, i zostaną 

zarchiwizowane. Przywitał wszystkich obserwujących dzisiejsze obrady LII Nadzwyczajnej Sesji Rady 

Gminy Brudzeń Duży.  

Następnie przedstawił Porządek obrad LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń 

Duży.  

Porządek obrad 

1.  Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie prawomocności obrad i przedstawienie 

porządku obrad.  

Informacja o nagrywaniu obrad sesji.  

2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Brudzeń Duży: 

a. w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/343/23 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia  

23 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu. 

3. Prośba o zgodę na repatriację do Polski (z możliwością osiedlenia się na terenie 

Gminy Brudzeń Duży).  

4. Sprawy różne. 



•     Przyjęcie Protokołu Nr XLV/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży  

          i  Protokołu Nr LI/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Następnie głos zabrał Pan Andrzej Dwojnych Wójt Gminy, który wniósł prośbę 

o włączenie do „Porządku obrad” Rady Gminy w punkcie 2a projektu uchwały w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 2023-2038. Wyjaśnił, iż 

ww. projekt uchwały związany jest z naszym wnioskiem unijnym o dofinansowanie zakupu 

dwóch autobusów niskoemisyjnych. W ramach uzupełnień do tego wniosku jest wymóg 

zabezpieczenia środków na realizację zadania, w ramach zakupów bieżących. Jest to wymóg 

podmiotu, który nabór wniosków organizuje.    

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o włączenie  

do Porządku obrad w punkcie 2a projektu uchwały w sprawie w sprawie: zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 2023-2038. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym: 

„za” – 14 głosów,    

„przeciw” – 0 głosów,  

„wstrzymuje się” – 0 głosów, 

przyjęła pozytywnie poniższy Porządek obrad LII Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Brudzeń 

Duży w dniu 8 sierpnia 2023 r. : 

Porządek obrad 

1.  Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie prawomocności obrad i przedstawienie 

porządku obrad.  

Informacja o nagrywaniu obrad sesji.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Brudzeń Duży: 

a) w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 

2023 – 2038; 

b) w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/343/23 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia  

23 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu.  

3. Prośba o zgodę na repatriację do Polski (z możliwością osiedlenia się na terenie 

Gminy Brudzeń Duży).  

4. Sprawy różne.  



•     Przyjęcie Protokołu Nr XLV/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży  

          i  Protokołu Nr LI/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

5. Zakończenie obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie do realizacji. 
 

Ad 2.  

a) Pierwszym z przedstawionych dokumentów był projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży w latach 2023 – 2038  

wraz z objaśnieniami.  

 

Radna p. Walentyna Kowalska poprosiła o więcej informacji o zakupie autobusu. 

Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał Pan Andrzej Dwojnych, Wójt Gminy, który 

poinformował, że kwestie finansowe w przedmiotowej sprawie przedstawi Pani Kierownik.  

Następnie, p. Joanna Konopińska-Kowalska, Kierownik Referatu Finansowego 

wyjaśniła, że poprzednią uchwałą, w maju, Państwo Radni zabezpieczyli środki na wkład 

własny na zakup autobusów niskoemisyjnych w kwocie 50 tys. na rok 2023 i w kwocie 250 

tys. na rok 2024. Jednak jednostka, u której ubiegamy się o środki na zakup tych autobusów 

wymaga od nas, byśmy zabezpieczyli cały wkład własny, czyli 722 tys. zł. W związku z tym,  

w roku 2024 brakuje nam 672 tys. zł. By te środki znaleźć, w porozumieniu z Panem Wójtem, 

została podjęta decyzja, by na razie środki te zostały zdjęte z zadania pn. „Rozbudowa 

oczyszczalni ścieków w Bądkowie Kościelnym”. Szacujemy dochody, gdyż autobusy 

niskoemisyjne po zakupie będą wynajmowane, w wysokości 100 000,00 zł w przyszłym roku, 

a w następnych latach po 160 tys. zł, tj. po ok. 80 tys. zł na każdy z autobusów. W związku  

z tym dochody bieżące z kolejnych lat zostały o ww. kwotę zwiększone i przeznaczone na 

wydatki inwestycyjne w następnych latach. Powyżej opisane kroki musieliśmy podjąć, by całą 

inwestycję zrealizować i przystąpić do konkursu, by zabezpieczyć wkład własny.   

Następnie głos zabrała p. Maria Agnieszka Maraszek, Zastępca Wójta Gminy, która 

wyjaśniła, że koszt całej inwestycji wynosi 2 mln 337 tys. zł. W czerwcu br. odbył się nabór 

wniosków na zakup autobusów niskoemisyjnych. My złożyliśmy taki wniosek, a w lipcu 

wpłynęła lista dokumentów do uzupełnienia, które również uzupełniliśmy.  W sierpniu 

otrzymaliśmy informację, że do jutra mamy termin na uzupełnienie pozostałych 

dokumentów, o które prosi jednostka, do której złożyliśmy wniosek. Między innymi jest 

potrzeba zabezpieczenia środków własnych, z czego wynika dzisiejsza Sesja. Pani Wójt 

wyjaśniła, że wkład własny jest na poziomie 15%. Wniosek pozwala więc pozyskać 85% 

kwoty planowanej inwestycji.  

Pani Wójt podsumowała, że jeżeli wniosek zostanie pozytywnie zaopiniowany,  

to zakupimy dwa autobusy niskoemisyjne, które jeździłyby na liniach: Płock-Brudzeń-Sobowo 

i Płock-Siecień-Murzynowo-Rokicie. Na pewno nasi mieszkańcy byliby zadowoleni,  

gdyby takie autobusy niskopodłogowe w naszej gminie kursowały. Jednocześnie 



chcielibyśmy, by te autobusy przynosiły dochody, więc byśmy je dzierżawili przewoźnikowi, 

którym prawdopodobnie będzie PKS. 

Pani Wójt dodała, że w tym momencie ważne jest, byśmy zabezpieczyli środki, gdyż 

niezabezpieczenie tych środków uchwałą  będzie skutkowało odrzuceniem złożonego 

wniosku.  

Następnie głos zabrał p. Andrzej Dwojnych, Wójt Gminy, który wyjaśnił, iż przesunięcie 

środków jest tymczasowe. Zapewnił, że w czasie, gdy projekt rozbudowy oczyszczalni 

ścieków będzie realizowany, będziemy szukać środków poprzez przesunięcia w drugą stronę.   

Potem Radny, p. Michał Wrześniewski, zapytał: co to znaczy wynajem? Czy autobusy 

będą wynajmowane przewoźnikowi świadczącemu usługi transportu dla mieszkańców naszej 

gminy, gdyż nie wiemy czy, np. za dwa lata usługi te będzie nadal realizował PKS? 

Pan Wójt potwierdził, że na dzień dzisiejszy przewoźnikiem jest PKS, ale nie wiemy,  

kto będzie świadczył usługę transportu za dwa lata. Zakładamy, że gdyby sytuacja była 

niezmienna, to tak by to wyglądało. Zapewnił, że będzie prowadzona na bieżąco analiza 

opłacalności. Wniosek o dofinansowanie zakupu autobusów niskoemisyjnych, został złożony 

w oparciu o analizę danych w aktualnej sytuacji. Jeżeli będzie zmiana, bo pojawi się 

korzystniejsza oferta, to ją wykorzystamy, np. w zakresie dowozu dzieci do szkół.  

Następnie p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, stwierdził, iż zakup 

autobusów za kwotę 15% ich wartości przełoży się na częstotliwość kursów i ustalenie tras 

przejazdu, m. in. także przez mostek w kierunku Karwosiek i dalej do Sikorza, i do Płocka.   

Innych uwag, pytań do ww. projektu uchwały nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady 

Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej sprawie i przeprowadził głosowanie 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Brudzeń Duży w latach 2023-

2038. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 14, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr LII/368/23 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 8 sierpnia 2023  

r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Brudzeń Duży w latach 2023-

2038;  

 

b) następnie P. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/343/23 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia  

23 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu, i otworzył dyskusję. 

   

 



Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej sprawie 

i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/343/23 

Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 14, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr LII/369/23 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 8 sierpnia 2023 r.  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/343/23 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 23 maja 

2023 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

 Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, zakończył realizację punktu 

drugiego obrad. 

 

Ad 3. 

Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w lipcu tego roku 

wpłynęła kolejna prośba o zgodę na repatriację do Polski (z możliwością osiedlenia się na 

terenie Gminy Brudzeń Duży). Wyjaśnił, że, jak zawsze, wniosek został skierowany  

do zaopiniowania do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy. O odczytanie opinii 

wyrażonej uchwałą ww. Komisji poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Gminy, p. Annę Pawlikowską.  

Potem głos zabrała p. Anna Pawlikowska, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Gminy, która odczytała Uchwałę Nr LVIII/25/23 Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 7 sierpnia 2023 r. wraz z Uzasadnieniem.  

 

Ad 4. Sprawy różne: 

 

1. Przewodniczący obradom p. Tadeusz Borowicki, poprosił Radnych Rady Gminy o stanowisko 

w sprawie protokołów poprzednich Sesji Rady Gminy, tj.: Protokołu Nr XLV/23 Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Gminy Brudzeń Duży i  Protokołu Nr LI/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży.  

Państwo Radni nie zgłosili do ww.: Protokołu  Nr XLV/23  Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Brudzeń Duży i Protokołu Nr LI/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży żadnych uwag.  

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym: 

„za” – 14, 

„przeciw” – 0,  



„wstrzymuje się” – 0,  

przyjęła jednogłośnie: Protokół  Nr XLV/23  Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży  

i Protokół Nr LI/23 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

 

2. Następnie p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Radnemu  

p. Sławomirowi Marciniakowi, który zapytał czy odbył się przetarg na zakup materiałów  

na remont mostu w Cierszewie? 

Pan Wójt odpowiedział, że odbył się przetarg  w zakresie zakupu drewna i stali. 

Przetarg na zakup drewna został rozstrzygnięty. Natomiast przetarg na zakup stali nie został 

rozstrzygnięty, więc albo będzie powtarzany, albo materiał będzie zakupiony „z wolnej ręki”. 

Obecnie prowadzone są przygotowania do remontu. Jutro przy moście w Cierszewie, o godz. 

dziesiątej, odbędzie się spotkanie z reprezentantem wojsk inżynieryjnych z Inowrocławia. 

Zostaną przedstawione warunki lokalowe w Siecieniu. Pan Wójt zaprosił zainteresowanych 

Państwa Radnych do uczestnictwa w tym spotkaniu. Ponadto poinformował, że rozpoczęcie 

prac zaplanowano jesienią tego roku (wrzesień). 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy, poprosił Radnego, p. Sławomira Marciniaka,  

o uczestnictwo w spotkaniu. 

 

3. Następnie głos zabrała Radna, p. Hanna Skierkowska, która zapytała o wykonanie 

naprawy drogi przez były PGR. 

 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że umowa z wykonawcą jest już podpisana. Dodał,  

że na ukończeniu jest kwestia budowy dróg Wrzosowa i Witosa. Wykonywany będzie jeszcze  

chodnik w Sikorzu na ulicy Osiedlowej. Następnie zostanie wykonana inwestycja w Sikorzu. 

Podsumował, że wszystkie zaplanowane inwestycje zostaną wykonane, nie tylko w Sikorzu,  

także te w Krzyżanowie, w Janoszycach, Murzynowie i Sobowie.   

 

4. Następne pytanie zadał Radny, p. Andrzej Szwech, który zapytał czy coś nowego 

wiadomo sprawie inwestycji CPK. Wyjaśnił, iż po terenie jeździł samochód firmy 

podwykonawczej, w celu wykonywania odwiertów. 

 W odpowiedzi Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w oparciu o warianty inwestycji 

przedstawione przez CPK jesienią ubiegłego roku, w miejscowościach na terenie całej naszej 

gminy, wykonywane są odwierty. Gmina nie została powiadomiona o tych działaniach. 

Dopiero po interwencji mieszkańców naszej gminy i Urzędu przyszła informacja od firmy 

wykonującej prace na rzecz CPK. Pan Wójt wyjaśnił, że każdy mieszkaniec ma prawo, ale nie 

ma obowiązku zezwolić, lub nie wyrazić zgody na wejście na swój teren. Firma wówczas ma 

prawo wystąpić o wydanie decyzji administracyjnej, co wydłuży cały proces wykonania prac. 

Ponadto poinformował, iż w Internecie, na oficjalnej stronie internetowej CPK, pojawiły się 

informacje (z mapą) o działkach, które potencjalnie byłyby przeznaczone pod wywłaszczenie. 

Jednak ostatecznie CPK się z tego wycofało, wyjaśniając, że był to błąd pracownika,  



gdyż żadne decyzje nie zostały jeszcze podjęte. Ta sytuacja dotyczy całego województwa. 

Obecnie z informacji wynika, że cały czas trwają działania na różnych wariantach.  

Nie dokonano   jeszcze wariantu priorytetowego.  

Radny, p. Andrzej Szwech przypomniał, że do końca czerwca miały być wybrane trzy  

z pięciu wariantów, a jest już sierpień i nie ma żadnej informacji w tej sprawie.  

  Następnie do dyskusji włączyła się p. Maria Agnieszka Maraszek, Zastępca Wójta 

Gminy, która wyjaśniła, że wybór trzech wariantów miał nastąpić w czerwcu. Jednak do tej 

pory nie ma w tej sprawie żadnej informacji. Jednocześnie poinformowała, że w czwartek 

wykonała telefon do CPK w sprawie zorganizowania spotkania z udziałem Pana Wójta  

i naszej Komisji Gminnej ds. CPK w celu uzyskania informacji w tej sprawie. Pani Wójt 

uzyskała odpowiedź, że proces się wydłuża, co CPK uzasadniło oczekiwaniem na analizę 

wielokryterialną. CPK od tego dokumentu uzależnia dokonanie preselekcji. Pani Wójt 

poinformowała, że prawdopodobnie we wrześniu zostaną wybrane trzy warianty z pięciu. 

Dodała, że na ten moment wiadomo, że do końca roku z tych trzech zostanie wybrany 

ostateczny, decydujący wariant. Ponadto Pani Wójt otrzymała informację, że terminy się 

przesuwają. Podsumowując swoją wypowiedź Pani Wójt poinformowała, że spotkanie  

w powyższej sprawie zostanie zorganizowane po preselekcji dokonanej przez CPK, 

wskazującej trzy spośród pięciu wariantów.  

 

5. Następnie Radna, p. Walentyna Kowalska, zapytała, czy są jakieś nowe informacje  

w sprawie S10?  

 Pan Andrzej Dwojnych, Wójt Gminy, odpowiedział, że w obecnej chwili nie ma 

żadnych nowych informacji, poza tymi przedstawionymi przed wakacjami. Jednocześnie 

przypomniał, że Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad zapowiada spotkania konsultacyjne, 

podobne do tych, organizowanych przez CPK. Będzie to wtedy, gdy zostaną opracowane 

warianty. Poinformował, że Gmina wystąpiła z pismem w podobnej konstrukcji myślowej  

do pisma wysłanego wcześniej do CPK. W piśmie przedstawione zostały argumenty i negacja 

przedstawionej koncepcji inwestycji. 

 

6. W ostatniej części obrad Pan Wójt Gminy zasygnalizował temat dotyczący organizacji 

najbliższych wyborów. Wyjaśnił pomysł administracji rządowej w zakresie dołożenia ludzi  

do punktów wyborczych i zwiększenia liczby punktów wyborczych. Nastąpią zmiany  

w organizacji punktów wyborczych, co wynika z odgórnych zarządzeń. Poinformował, iż już 

wiadomo, że punkty wyborcze będą m. in. w: Główinie, Parzeniu, Bądkowie Kościelnym.   

Radny, p. Andrzej Szwech, poinformował, że remiza jest już zajęta od dwóch lat. 

Zapytał, jak rozwiązać sytuację, gdy terminy się nałożą?  

Pan Wójt wyjaśnił, że będzie trzeba szukać rozwiązania, może należało będzie szukać 

lokalu prywatnego. Dodał, że są miejscowości, np. Strupczewo, w których nie mamy żadnego 

lokalu.  

 



Następnie głos zabrała p. Maria Agnieszka Maraszek, Zastępca Wójta Gminy, która 

wyjaśniła, że czasu do wyborów jest niewiele. Może wystąpić zamieszanie, gdyż mieszkańcy 

są przyzwyczajeni do swoich lokali wyborczych. Natomiast Sejm zatwierdził zmianę Kodeksu 

Wyborczego, z którego wynika, że w miejscowościach powyżej 200 mieszkańców jest 

obowiązek utworzenia odrębnego lokalu wyborczego. W naszej gminie taka sytuacja wystąpi 

w: Bądkowie Kościelnym, Parzeniu, Główinie, a być może także w: Murzynowie  

i Strupczewie.  

Pani Wójt poinformowała, że oprócz nowych lokali wyborczych, które trzeba 

przygotować (wyposażyć), jesteśmy również zobowiązani do zorganizowania transportu dla 

wyborców z/do ustalonego przystanku. Ponadto wyborcom 60+ i osobom 

niepełnosprawnym należy zapewnić transport z/do miejsca zamieszkania.  

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy zaprosił wszystkich na Dożynki zorganizowane w dniu 

27 sierpnia 2023r. i oddał głos Panu Wójtowi Gminy, który zaprosił wszystkie Panie  

i wszystkich Panów na Dożynki do Siecienia, w dniu 27 sierpnia br. w niedzielę. Uroczystość 

rozpocznie się o godzinie jedenastej Mszą Świętą w Kościele w Siecieniu. Potem, kolejna 

część uroczystości, odbędzie się na łąkach koło Kościoła. Zwrócił się również do Państwa 

Radnych i Sołtysów o podjęcie trudu przygotowania wieńców dożynkowych.  

 

Ad 5.  

Po wyczerpaniu zagadnień ujętych w porządku obrad LII nadzwyczajnej sesji,  

p. Tadeusz Wojciech Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, podziękował wszystkim  

za udział i o godz. 1451 zakończył obrady LII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

 

 

Protokołowała:                                                  Obradom przewodniczył: 

        Marzena Kowalska                         

                                                                     Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży 

                                                                             Tadeusz Wojciech Borowicki 

 


